
 
Protokół Nr  22/07 

z posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 
w dniu  29 listopada  2007 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
 

Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Rozpatrzenie projektu budżetu Miasta na 2008 rok. 
    Przedstawia: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta  

3. Plany finansowe szkół i przedszkoli na rok 2008 r. 
Przedstawia:  
Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Spraw Społecznych 
 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz zwolnienia od obowiązku 
realizacji zajęć nauczycieli pełniących stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez Miasto Białogard. 
Przedstawiają:  
Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Spraw Społecznych 
Marta Grabczyńska, Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Spraw Społecznych 
 

5. Zajęcie stanowiska w sprawie opieki medycznej w szkołach samorządowych. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad 1 
 

Posiedzenie o godz. 17.00 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji Edukacji – 
Janusz Turnik. Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji zgłosił poprawkę do porządku o zamianę pkt 2 jako pkt 5, co 
przegłosowano: za-5 (jednogłośnie). 
 
 
Ad 2 
 Plany finansowe szkół i przedszkoli stanowiące załącznik do protokołu przedstawił 
Zastępca Burmistrza, Zbigniew Raczewski. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
H.Lipnicki – stwierdził, że wzrost środków w szkołach podstawowych jest planowany o 1%  

przy inflacji około 3%. Ponadto zwrócił uwagę na zbyt mały wzrost środków w stosunku 
do wzrostu liczebności dzieci. Swego czasu Miasto przekazało 2 mln zł na salę przy LO, 
gdy w SP Nr 4 dzieci najmłodsze ćwiczą na korytarzach. Mieszkaniec pytał czy Burmistrz 
przewiduje pomoc w tej sprawie np. w postaci korzystania ze starej sali LO? 
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Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że wspomogliśmy Powiat kwotą 2 mln zł, będziemy spłacać kredyt 
2 mln 500 tys. zł. W SP Nr 4 odremontowaliśmy salę gimnastyczną, ale rozmiarowo jest 
taka sama. Nie skorzystaliśmy z możliwości budowy boiska. Nie dotarły głosy ze SP Nr 4  
o potrzebie załatwienia dodatkowej bazy.  Z-ca Burmistrza porozmawia w kwestii sali z 
Dyrektor LO. 

B.Stanczewski – powiedział, że Miasto kupiło internat za 2,5 mln zł. Pierwotnie mieliśmy 
korzystać z sali LO ale nie doszło do porozumienia. Obecnie sala LO jest mało 
wykorzystana ale nieodpłatnie sali LO nikt nie otrzyma.  Radny pytał czy to pierwsze i 
ostatnie wersje oraz czy jesteśmy w stanie ponosić tak duże koszty wynikające z różnic 
między subwencją a przekazywanym budżetem (4,5 mln zł), czy uwzględniona jest 
metryczka wynikająca z subwencji (uzależniona od ilości uczniów) – każda szkoła 
otrzymuje inną subwencję? 

Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że plany uwzględniają ilość uczniów (subwencję) oraz 
strukturę zatrudnienia. W pierwszej wersji szkołom przycięto najmniej, bo około 30-40 tys. 
zł na szkołę. Dyrektorzy zapoznali się z w ostateczną wersją. 

K.Jarosz – stwierdził, że Miasto włożyło gro środków w salę przy LO i nic z tego nie ma. 
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że to była transakcja wiązana. 
H.Lipnicki – pytał dlaczego nie planuje się środków na odprawy emerytalne? 
Z-ca Burmistrza – podpowiedział, że taki zapis jest  planach organizacyjnych szkół. 
J.Leszczyk – powiedział, że dyrektor nie umie sobie poradzić z brakiem bazy, gdy sala w 

Domu Dziecka jest pusta. 
K.Jarosz – pytał ile kosztowało boisko dla Gimnazjum Nr 2? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że około 500 tys. zł. 
K.Skoczyk – pytał czy wykonawca poprawi tartan na boisku G Nr 2? 
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że toczy się sprawa dotycząca odsetek karnych w kwocie 60 tys. zł 

za nieterminowe wykonanie. O taką kwotę Miasto zmniejszyło ostateczne rozliczenie. W 
sprawie trawy wysłano powiadomienie. Wykonawca początkowo stwierdził, że to wina 
użytkownika. Natomiast po informacji, że zostanie sprawa zbadana przez biegłego, 
wykonawca dokonał poprawy prac w tym zakresie, ale nie wiadomo z jakim skutkiem. 

J.Turnik – pytał o zapotrzebowanie mieszkańców na przedszkola. 
Z-ca Burmistrza – poinformował, że w ubr. powstał dodatkowo jeden oddział w Przedszkolu 

Nr 3.W 2008 roku też przygotujemy dodatkowy oddział. W Przedszkolu Nr 3 potrzebne są 
dodatkowe pomieszczenia dla dzieci niepełnosprawnych. 

 
Ad 3 
 Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć 
nauczycieli pełniących stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach prowadzonych 
przez Miasto Białogard przedstawiła Marta Grabczyńska, Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji 
i Spraw Społecznych. Poinformowała, że na ostatniej Komisji błędnie wyjaśniła, że Art. 42  
Karty Nauczyciela nie przewiduje godzin ponadwymiarowych. Natomiast w Art. 41 Karty 
Nauczyciela jest zapis, że rada udziela zniżek godzin ponadwymiarowych, natomiast Art. 42 
mówi, że godziny ponadwymiarowe dla nauczycieli za wyjątkiem dyrektora i wicedyrektora 
przyznaje organ prowadzący - burmistrz . 
 
Komisja zaopiniowała ten projekt na posiedzeniu w dniu 15 listopada br. 
 
Ad 4 
 Informację w sprawie opieki medycznej w szkołach samorządowych przedstawił Marta 
Grabczyńska, Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Spraw Społecznych. Przełożona 
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pielęgniarek Szpitala Powiatowego poinformowała, że ustalenie stawki godzinowej powinni 
ustalić dyrektorzy bezpośrednio z pielęgniarkami. Zatrudnienie na umowę zlecenia powoduje 
mniejsze koszty, gdyż opłaca się tylko chorobowe. Pielęgniarki mogą pracować 7,35 
godz./dziennie. Brakuje 70 godzin tygodniowo (tj. 2800 godzin rocznie). Nie wiadomo jak 
sprawa wygląda, jeśli chodzi o NZOZ Eskulap. Marta Grabczyńska poinformowała o 
możliwości zrobienia kursu kwalifikacyjnego w Koszalinie, którego koszt wynosi 1.400 zł, ale 
musi być  około 20 osób chętnych.  
 
Głos w dyskusji zabrali: 
K.Jarosz – pytał czy są brane pod uwagę osoby na emeryturze? 
M.Grabczyńska  - odpowiedziała, że tak -  jest Pani K.Karczewska. 
H.Lipnicki – pytał o psychologów w szkołach? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że nie ma -  jest Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna. 
 
Ad 5 
 Projekt budżetu Miasta na 2008 rok w działach: 801 Oświata i wychowanie, 852 
Pomoc społeczna, 854 Edukacyjna opieka wychowawcza, 921 Kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego, 926 Kultura fizyczna i sport przedstawił Zbigniew Raczewski, Zastępca 
Burmistrza. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
B.Stanczewski – pytał na jakim etapie jest DyrektorZOSiK w zakresie ustalenia kosztów 

renowacji tartanu? 
Z-ca Burmistrza – powiedział, że przekazał Dyrektorowi polecenie, natomiast Dyrektor nie 

przekazał kwoty w zapotrzebowaniu. 
B.Stanczewski – powiedział, że Gimnazjum Nr 1 musi mieć salę gimnastyczną 
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że został zrobiony projekt, inwestycja umieszczona w planie 

obiektów sportowych. W roku bieżącym mieliśmy planowane 100 tys. zł z Miasta i 100 tys. 
zł od Marszałka, ale we wrześniu przyszła informacja, że sala została przesunięta na listę 
rezerwową. 

K.Skoczyk – pytał jaka jest szansa zwiększenia dotacji na sport i na nagrody dla sportowców? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że została zwiększona o 30 tys. zł oraz jest dodatkowy zapis 

na zakup usług pozostałych 20 tys. zł, w tym dofinansowanie organizacji imprez 
sportowych oraz na  nagrody i stypendia dla sportowców -  25 tys. zł. 

J.Leszczyk – pytał o dopłaty - 12 tys. zł wskazane na remont wspólnoty. Z zapisu w budżecie 
wynika, że remont dom kultury przez  cały  rok nie będzie funkcjonował, bo brak jest 
środków na działalność. 

Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że stawki za m2 są ustalane  na dany rok budżetowy. Po podjęciu 
uchwały budżetowej będzie nowa uchwała w tej sprawie. Kwota 12 tys. 600 zł wynika z 
nakazu Inspektora Nadzoru Budowlanego. Z-ca Burmistrza powiedział, że chciałby, aby 
jak najszybciej funkcjonował dok kultury. Dotacja Biblioteki wzrosła o 20%, w tym 
zostało ujęte wynagrodzenie za nadzór domu kultury. Korektą budżetu we wrześniu 2008 
r.  w kwocie 1 mln 200 tys. zł doposażymy dom kultury. Z-ca Burmistrza widzi możliwość 
zakończeniu tej inwestycji w 2008 r. Wiadomo, że od 15 marca 2008 r.  będzie działać 
restauracja i punkt Informacji Turystycznej. Zostanie także zrealizowane  przejście między 
sala balową a gastronomią. Będzie pomysł Dyrektora Biblioteki na zagospodarowanie 
przestrzeni między słupami. Możemy w ramach projektu budowlanego kupić fotele. 

B.Stanczewski – stwierdził, że przybywają Miastu cztery instytucje kulturalne. Należy 
zmniejszyć koszty przedsięwzięcia. 
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J.Leszczyk – stwierdził, że chodziło o co innego. Potrzebny jest dyrektor, który 
perspektywicznie przedstawi funkcjonowanie domu kultury. Radny uważa, że obecnie 
pieniądze niepotrzebnie przekazujemy dla Dyrektora Biblioteki, który prywatnie mówi, że 
nie chce się tym zajmować. 

K.Jarosz – pytał o funkcjonowanie filii  biblioteki na ul. Kołobrzeskiej? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że jest pomysł.   
J.Turnik – pytał w jakiej wysokości zapisano dodatkowe wynagrodzenia dla nauczycieli 

wynikające z  uchwały Rady Miejskiej? 
Z-ca Burmistrza – powiedział, że na poziomie obecnie obowiązującej uchwały zwiększone  o 

stopień inflacji. 
J.Turnik – prosił o wyjaśnienie następujących spraw: wykup gruntów na drogi – 126 tys. zł, 

zakup usług pozostałych – 14.100 zł, analizy do zezwoleń na tworzenie obiektów 
wielkopowierzchniowych, zakup materiałów papierniczych w UM w różnych wydziałach, 
publikacje w środkach masowego przekazu - 20 tys. zł, imprezy organizowane przy 
dofinansowaniu z PFRON-u, remonty w przedszkolach - 50 tys. 600 zł, dotację dla dzieci 
specjalnej troski - 1.600 zł do dziecka, świadczenia pieniężne dla 30 osób – 162 tys. 200 
zł, opłatność mieszkańców w domu pomocy społecznej- 379 tys. zł. 

Z-ca Burmistrza – wyjaśnił: wykup gruntów na drogi w rejonie ul. Wiślanej, Bol. Śmiałego i 
Zwycięstwa dotyczy szacunków na wykup ziemi pod drogi w ramach 44 działek. Zakup 
usług pozostałych dot. pokrycia wydatków dot. wynajmu 4 mieszkań przy ul. Zwycięstwa 
50a. BSM nie ma lokali socjalnych, dłużników przenosi do pomieszczeń zaadoptowanych 
w piwnicach, Miasto musi dać lokale socjalne, do który BSM płaci 75 gr/m2 a różnicę 
pokrywa Miasto. Jeśli chodzi o pozwolenia dla wielkopowierzchniowych obiektów, 
analizę mogą wykonać specjaliści, nikt z urzędu nie ma takich kwalifikacji. Publikacje 
związane są z umową z Głosem Koszalińskim oraz promocją Miasta w BTK. Imprezy 
dofinansowanie z PFRON-u to „Taniec kontra taniec”, spotkania w Piwnicy pod Jedynką 
oraz bieg integracyjny. Remonty w przedszkolach wynikają z nakazu inspektora. 
Budowlanego i inspektora pracy. Miasto dopłaca, jeżeli dziecko dojeżdża do przedszkola 
poza Białogard np. do Koszalina, prawdopodobnie to dotyczy 2 dzieci. Z-ca Burmistrza 
poinformował, że sprawę świadczeń pieniężnych w CIS i opłat w DPS wyjaśni na 
następnej Komisji.  

 
Ad 6 
 
 W sprawach różnych przewodniczący Komisji zapoznał z treścią pisma państwa 
Zygmunta i Wiktorii Radeckich w sprawie pomocy w osiedleniu w Białogardzie ich wnuczki z 
rodziną zamieszkujących w Republice Kazachstanu. Pismo stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodniczący Komisji prosił o przekazanie bardziej szczegółowych informacji w tej 
sprawie na kolejnym posiedzeniu Komisji. 
 
Ad 7 
 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 20.05
 
zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

 

Przewodniczący  Komisji 
              

                    Janusz Turnik 
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